
Aantekening

samenstelling, dat -  zodra er werkelijk beleidsrele
vante zaken ter tafel komen — men heel moeilijk 
tot een eensluidende mening kan komen. 
Daardoor zal de beleidsbeïnvloeding vanuit de 
sfeer van de Raden van Arbeid meestal via in
directe weg en via persoonlijke contacten plaats
vinden. Hoeveel invloed daarvan uitgaat op de 
centrale beleidsorganen is moeilijk vast te stellen. 
Achteraf bekeken is het jammer dat in 1913 de 
Tweede Kamer niet op de voorstellen van Minister 
Talma is ingegaan. Dan zou er nu één uitvoerings
organisatie zijn, bestaande uit de belanghebbenden 
voor alle sociale verzekeringen.
Nu er gestudeerd wordt op de totstandkoming van 
een regionaal gespreide uitvoeringsorganisatie voor 
de sociale zekerheid, zou_ een nadere studie over 
Talma’s denkbeelden zeker nuttig kunnen zijn.

Noten
1 Zie Dr. G. M. J. Veldkamp: Inleiding tot de socia
le verzekering, L. J. Veen’s Uitgeversmaatschappij, 
Amsterdam.
2 Over de positie van de werknemersvertegenwoordi
gers is in 1977 tijdens de stakingen een discussie ont
brandt toen op 4 februari 1977 de F.N.V. een circu
laire liet uitgaan waarin medegedeeld werd, dat een 
situatie is ontstaan waardoor ’de voortzetting van het 
normale overleg tussen partijen -  zoals dat in velerlei 
organisaties en instituten plaatsvindt -  onmogelijk is 
geworden’.
De vraag is inderdaad of zij als vakbondsman in de 
Raden zitten of als een door de Minister benoemd 
Raadslid.
Vooral omdat het bij de Raden van Arbeid om volks
verzekeringen gaat, is het dubieus of de werknemers- 
leden onder de druk van een stakingsactie hun taak 
mogen ’verzaken’.
3 De student, zijn levensonderhoud en de sociale ver
zekering -  publikatie van de Vereniging van Raden 
van Arbeid -  juni 1974.
4 Staatsuitgeverij -  januari 1974.

Vervolg van p. 287
de Vereeniging vormen zijn zo heterogeen van 
wat hij en ik bovenal vrezen: een onverteerd brok 
in onze samenleving. Wie voor eerstejaarsstuden
ten een mooi voorbeeld zoekt van een selffulfilling 
prophecy, voilà, hier is er één.
(3) -  Dr. Bruyn heeft het over ’de Tweede Com
missie Kobben, die moet adviseren over het gast- 
arbeidersbeleid’. Misschien bedoelt hij de Advies
commissie Onderzoek Culturele Minderheden, die 
de Minister van C.R.M. moet adviseren, (zoals de 
naam zegt) over onderzoek t.b.v. en onder minder
heden. Gans iets anders dus. Ik zou ook nog kunnen 
fulmineren tegen zijn verdachtmaking van enkele, 
ongenoemde leden van die Commissie. Maar de 
700 woorden, die de redactie mij voor deze repliek 
gegund heeft, heb ik al ruimschoots opgebruikt. 
Eigenlijk maar gelukkig!

Mededeling

Fryske Akademy belegt bestuurskundige studiedag
De bestuurskundige werkgroep van de Fryske Aka
demy belegt op vrijdag 20 oktober in het kader van 
het veertigjarig bestaan van de Akademy een studie
dag over het thema ’Ruimtelijke ordening en Fries
eigene’. ’s Morgens worden er twee inleidingen gehou
den. Jhr. mr. H. J. Ortt, chef van de afdeling ruimte
lijke ordening en recreatie van de provinciale griffie, 
zal spreken over ’Ruimtelijke ordening in Friesland; 
geleiding van een autonoom proces’. Mr. KI. Bijleveld, 
eerste functionaris van de Stichting Sudergoa, zal in
gaan op het thema ’Kin it net better fan de stêd as 
fan it doarp? -  ofwol: it lytse doarp yn it romtlik 
bilied tsjin ’e eftergroun fan it ’Fryske eigene’ ’.
’s Middags is er een forumdiscussie onder leiding van 
prof. dr. C. E. Vervoort, hoogleraar in de sociologie 
aan het Sociaal Hoger Onderwijs te Leeuwarden. De 
forumdeelnemers zijn ir. S. A. Brouwers, mr. KI. Bijle
veld, dr. S. Faber, jhr. mr. H. J. Ortt, Gedeputeerde 
R. Renkema en drs. J. G. van Rijn. Prof. dr. G. J. van 
den Berg, hoogleraar in de planologie en demografie 
aan de Rijksuniversiteit te Groningen, verzorgt een sa
menvatting en evaluatie van de dag. De studiedag 
wordt gehouden in de congreszaal van de Provinciale 
Bibliotheek te Leeuwarden.

292


